
 

 

 

ZÁPIS Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ AS UJEP ZE DNE 23. 04. 2025 

 

Místo konání:  

budova rektorátu UJEP, Pasteurova 33544/1,400 96 Ústí nad Labem 

 

Den a hodina konání:  

23. 04. 2025; 14:15 – 16:23 h 

 

Přítomni:  

dle prezenční listiny, která je nedílnou součástí zápisu (33 přítomných z 40 členů AS UJEP) 

   

Omluveni: 

 

AKAS – prof. PhDr. Jiří Škoda, Ph.D., MBA ; PhDr. Barbora Lanková, Ph.D. 

 

SKAS – Mgr. Veronika Šebestová, Tereza Vágnerová, Adam Kreisinger 

 

Neomluveni: 

 

AKAS – MgA. Jan Prošek, Ph.D. 

 

SKAS – Kateřina Hosová 

 

Hosté: Ing. Vendula Poslední; Ing. Šárka Kremlíková DiS. 

  

Vedení UJEP: 

doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., rektor; doc. Ing. Jan Slavík, Ph.D., prorektor pro vědu a 

výzkum; doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci; doc. PhDr. Vlastimil 

Chytrý, Ph.D., prorektor pro rozvoj a digitalizaci; Ing. Leoš Nergl, kvestor 

 

Program:  

 

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 23. 4. 2025  

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP dne 26. 3. 2025 

3. Návrh rozdělení rozpočtu UJEP na rok 2025  

4. Návrh Střednědobého výhledu UJEP na léta 2026 a 2027 

5. Změna Statutu UJEP 

6. Projednání Bilanční zprávy o plnění Plánu realizace Strategického záměru UJEP na období 

od roku 2021 pro rok 2024 

7. Předchozí souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UJEP 

8. Různé 

8.1 Informace o postupu příprav změny Volebního řádu AS UJEP 

8.2 Informace vedení UJEP 

8.3 Informace o činnosti SKAS 

 

 



 

 

 

 

Pozn. V průběhu zasedání se měnilo kvorum v souvislosti s příchodem a odchodem některých 

senátorů, přestože je tedy uvedeno 33 přítomných senátorů, kvorum tvořilo maximálně 32 

přítomných. 

 

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 23. 04. 2025 

 

Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje navržený program řádného zasedání. 

 

Hlasování: 32 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP konaného dne 26. 03. 2025 

Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání konaného dne 26. 03. 2025. 

 

Hlasování: 32 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

3. Návrh rozdělení rozpočtu UJEP na rok 2025   

Členové Akademického senátu UJEP obdrželi předem podkladové materiály k návrhu 

rozpočtu UJEP na rok 2025. Dne 15. dubna 2025 se uskutečnilo jednání Ekonomické komise 

AS UJEP, na které byli přizváni všichni členové senátu. Na tomto setkání přednesl kvestor 

UJEP podrobný výklad návrhu rozpočtu a seznámil přítomné s principy rozdělování finančních 

prostředků dle metodiky Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. Předložený dokument 

byl kvestorem dále okomentován. Předseda Ekonomické komise AS UJEP informoval, že 

komise doporučuje návrh rozpočtu jednomyslně ke schválení. Členové senátu dále předem 

obdrželi stanovisko předsedy Odborového svazu UJEP, které, na jeho žádost, přednesl Mgr. 

Zdeněk Svoboda, Ph.D. 

 

Usnesení: 

AS UJEP v souladu s § 9 odst. 1, písm. c) zákona o vysokých školách schvaluje rozpočet 

UJEP na rok 2025 v předloženém znění. 

Hlasování: 32 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

4. Návrh Střednědobého výhledu UJEP na léta 2026 a 2027 

Akademickému senátu UJEP byl předem rozeslán dokument Střednědobý výhled UJEP na 

roky 2026 až 2027. Návrh byl podrobně představen a okomentován kvestorem UJEP. Členové 

senátu se s jeho obsahem mohli seznámit rovněž v rámci společného jednání, které se 

uskutečnilo 15. dubna 2025 a bylo zaměřeno na projednání návrhu rozpočtu na rok 2025. 

Ekonomická komise AS UJEP doporučila předložený dokument ke schválení. 



 

 

 

Usnesení: 

AS UJEP v souladu s § 9 odst. 1, písm. c) zákona o vysokých školách schvaluje Střednědobý 

výhled UJEP na období 2065-2027 v předloženém znění. 

 

Hlasování: 32 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

5. Změna Statutu UJEP 

V souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodem 3 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, 

předložil rektor UJEP Akademickému senátu návrh změn Statutu UJEP k projednání a 

schválení. V souladu s § 9 odst. 3 téhož zákona byl tento návrh zároveň zpřístupněn všem 

členům akademické obce UJEP. Předložené návrhy změn Statutu UJEP uvedl rektor doc. 

Koutský, který zároveň poskytl stručný komentář k jejich obsahu a odůvodnění. Uvedl, že 

materiál obsahuje dvě navrhované úpravy. První změna reaguje na novelu zákona o vysokých 

školách a týká se zavedení možnosti doručovat písemnosti prostřednictvím elektronického 

informačního systému UJEP studentům, kteří přerušují studium. Druhá změna se vztahuje k 

úpravě výše poplatku za studium v případě překročení standardní doby studia. K tomuto bodu 

následně proběhla diskuse, jejímž předmětem byla zejména výše navrhovaného poplatku, a 

to ve výši 24 000 Kč oproti dosavadním 15 000 Kč. Na základě této diskuse se nakonec rektor 

UJEP rozhodl daný bod uzavřít bez hlasování a věnovat mu pozornost na dalším zasedání AS 

UJEP. 

6. Projednání Bilanční zprávy o plnění Plánu realizace Strategického záměru UJEP 

na období od roku 2021 pro rok 2024 

Bilanční zpráva o plnění plánu realizace Strategického záměru UJEP pro rok 2020 byla 

členům Akademického senátu UJEP poskytnuta předem k nahlédnutí. Dokument na jednání 

senátu představil a stručně okomentoval prorektor pro prorektor pro rozvoj a digitalizaci. doc. 

PhDr. Vlastimil Chytrý, Ph.D. 

 

Usnesení: 

AS UJEP v souladu s odst. 2 čl. 12 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s 

nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností UJEP bere na vědomí předloženou bilanční zprávu o plnění plánu 

Realizace strategického záměru UJEP pro rok 2024. 

 

Hlasování: 31 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

 

7. Předchozí souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UJEP 

Akademickému senátu UJEP byl k projednání a schválení předložen návrh na udělení 

předchozího souhlasu rektorovi UJEP se jmenováním členek a členů Rady pro vnitřní 

hodnocení UJEP. V souladu s příslušnou legislativou byl k tomuto bodu zpřístupněn  

 



 

 

 

 

podkladový materiál také všem členkám a členům akademické obce UJEP. Daný materiál 

okomentoval rektor UJEP. 

 

Usnesení: 

AS UJEP v souladu s 9 odst. 1 písm. f) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách a o změně 

a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) uděluje rektorovi UJEP předchozí 

souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UJEP, jimiž jsou: doc. PaedDr. Ivana 

Brtnová-Čepičková, Ph.D. (pro funkční období do 30. 4. 2031), doc. Ing. Nataša Náprstková, 

Ph.D. (pro funkční období do 30. 4. 2031) a Kryštof Fišer (pro funkční období do 30. 4. 2027). 

 

 

Hlasování: 28 pro, 0 proti, 3 se zdrželi hlasování 

usnesení schváleno 

 

8. Různé 

8.1 Informace o postupu příprav změny Volebního řádu AS UJEP 

Slova se ujal předseda AS UJEP, dr. Svoboda, který informoval senátory o dosavadním 

vývoji příprav novely Volebního řádu AS UJEP. V úvodu uvedl, že předkladatelem návrhu 

je rektor UJEP, jenž v této fázi otevírá prostor pro širší diskusi nad možnými změnami. 

Dr. Svoboda dále představil dvě klíčové teze připravovaného návrhu. První z nich se týká 

způsobu hlasování, přičemž preferovanou variantou je volba elektronickou cestou. 

Prezenční forma by byla zachována pouze ve výjimečných případech, a to z vážných 

důvodů. Druhá teze vychází ze snahy zachovat funkční ustanovení stávajícího řádu, která 

se v praxi osvědčila, a nepřistupovat k jejich změnám bez vážného důvodu. 

V rámci dodržení výše uvedených tezí jsou navrhované změny především reflexí 

technických parametrů elektronické volby. V rámci elektronické volby se totiž ve 

skutečnosti jedná o soubor 16 samostatných voleb, které spolu vzájemně „nekomunikují“. 

V této souvislosti je proto třeba upravit některá ustanovení současného volebního řádu, 

zejména v případech, kdy akademičtí pracovníci či studenti působí na více součástech 

univerzity. Dle zavedené praxe na jiných vysokých školách (např. AS UHK) si volič před 

zahájením voleb určuje, za kterou součást bude kandidovat, avšak hlasovat může na 

všech součástech, na nichž je evidován. Tento přístup doporučuje i pracovní skupina, tedy 

kandidaturu omezit na jednu součást, ale právo volit ponechat ve všech příslušných 

dílčích volbách. Návrh rovněž počítá se změnou složení hlavní volební komise, jejíž členy 

by byli předsedové dílčích volebních komisí jednotlivých součástí.  

Závěrem dr. Svoboda zmínil také návrh na dobu trvání voleb, které by se, s ohledem 

na jejich přesun do elektronického prostředí, mohly konat v jednotném termínu po dobu 

sedmi kalendářních dnů. Podrobně představeny jsou Základní principy a záměr změny 

VŘ AS UJEP v příloze č.1 Zápisu ze zasedání. Předseda osloví nadále senátory a 

senátorky k možnému komentování navrhovaných změn a poté dané návrhy předloží 

vedení UJEP. 

 

8.2 Informace vedení UJEP 

Rektor UJEP předal slovo doc. Chytrému, který přednesl souhrn své agendy a 

seznámil přítomné senátorky a senátory s dosavadními realizovanými aktivitami i 

klíčovými záměry do budoucna. Jeho prezentace je součástí zápisu jako příloha č. 2. 



 

 

 

 

8.3 Informace o činnosti SKAS 

Předseda SK AS UJEP informoval o účasti na zasedání SK RVŠ, na kterém byla 

hlavním tématem volba zástupce národní akreditačního úřadu. Následně předal slovo 

Natálii Hlavaté, která seznámila přítomné s průběhem Konference akademických 

senátorek a senátorů 2025, jenž se odehrála na půdě České zemědělské univerzity 

v Praze dne 11. 4. 2025. 

Natálie Hlavatá uvedla hlavní body, kterým byla věnována pozornost: 

1. Finanční podpora studentů – navýšení sociálního a ubytovacího stipendia.  

2. Změny vyplývající z novely vysokoškolského zákon (např. možnost ukončení 

bakalářského studia bez bakalářské práce, odlišná forma SZZ magisterských studií, či 

reforma doktorských studií); 

3. Spolupráce studentské komory a spolku (prezentace spolku, např. Majáles, univerzitní 

ples); 

4. Bezpečnost na univerzitách; 

5. Internacionalizace (podpora studentů v rámci výjezdů aj.); 

6. Možnost od července nominovat studenty na cenu Jana Opletala. 

V závěru zasedání pozval člen SK AS UJEP za FSE, Jan Brázda, všechny přítomné 

na přednášku na téma Postavení Národní rozvojové banky, její úkoly a funkce, 

přednášejícím je Ing. Tomáš Nidetzký. Ing. Tomáš Nidetzký je přední český ekonom, 

bývalý viceguvernér České národní banky a současný generální ředitel Národní rozvojové 

banky. Přednáška se bude konat 30.4.2025 od 14:00 v aule Jiřiny Jílkové. 

 

Příští zasedání AS UJEP se koná dne 28. 05. 2025 od 14:15 h 

Ze zasedání byl pořízen zvukový záznam 

 

Zapsala: PhDr. Barbora Lanková, Ph.D. 

 

Ověřil:  Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D., předseda AS UJEP  








